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Verslaglegging: JERE M Babies

ERS ERTS stctt zich voor. Sinds 15 maart is hij heemraad bij WRIJ, met waterketen als aandachtsveld.
Verdere aandachtsvelden zijn kaderrichtlijn water, droogteaanpak Achterhoek, regio achterhoek en regio

stedendriehoek.EE Voor de Waterschapsverkiezingen was bij het bestuurlijk overleg
aanwezig. Zij is nog steeds heemraad, maar er is een andere verdeling gemaakt.

Mededelingen terugblikken

Presentaties bij gemeenten

/5.1.2e% begin dit jaar presentaties gehouden bij gemeenten over de taken en opgaven van het waterschap
in het kader van klimaat en droogte. Komende jaren staan wij voor een grote opgave: klimaatrobuuste

watergangen. We moeten een balans vinden tussen water opvangen bij piekbuien en water vasthouden bij

droogte.

Druk met alle watergangen en met het hele gebied landgoederenzone. Van belang om water en bodem

sturend te laten zijn bij beslissingen over de inrichting van ons land, volgens het principe van de overheid

sinds vorig jaar november. Dat gaan we niet alleen redden. Daar hebben we hulp bij nodig.

Samenwerkingsovereenkomst loopt voor lopende projecten. Maar niet voor komende projecten. Maakt zich

daar zorgen om hoe het verder gaat.

mee over de presentatie in Lochem: Goed ontvangen waar WRIJ voor staat en de plannen voor de
komende jaren. Behoefte om vaker met elkaar daar over te hebben, bijvoorbeeld kaderrichtlijn water. Moet

wel toegevoegde waarde hebben. 5-1.2¢4 Raad heeft veel onderwerpen voor besluitvorming. Als WRIJ
ergens mee zit, dan goed dat Waterschap een presentatie houdt.

Brand Friesland Campina in juni 2023

-2-269 had impact. Mensen opgevangen in het gemeentehuis. Friesland Campina is nog steeds bezig om
1 toren schoon te maken. Nog niet alles is in gebruik. Friesland Campina gaat een afvalwaterbuffertank

bouwen. Vergunningstraject met de provincie is gestart. Ambtelijk goed gesprek gehad. De pompput was

redelijk snel weer in bedrijf.EE WRIJ wordt steeds vaker bij branden opgeroepen. Dit heeft te maken
met het bluswater, het waterschap moet weten wat er in het water zit.

Van Friesland Campina in Borculo en Lochem gaat een aparte persleiding naar de rioolzuivering in Zutphen.

Er wordt een belangrijke stof uitgehaald: een bio stimulans die veel vocht kan opnemen. Betreft geen

afvalstof. Er mogen geen medicijnresten inzitten. Als er wat aan de hand is, dan loopje snel klem. Een
gedeelte gaat naar de gewone zuivering. Er zou een bypass gemaakt kunnen worden zodat het niet

gezamenlijk in Zutphen terecht komt.

Persleidingen en kaderichtlijn water

5.1.22) Het gemeenschappelijk deel van het waterstelsel bij het rioolgemaal wordt onderzocht. In de aanleg
van de rondweg werd ontdekt dat er oude leidingen liggen. Afgesproken dat de helft van de kosten wordt

verdeeld voor het opruimen. Nieuwe leiding ligt langs het Twentekanaal. 5.1225 Als er problemen zijn dan
overleggen we met het waterschap.

Saal Kaderrichtlijn is een moeilijk stelsel. Feitelijke situatie is dat alle watergangen ‘rood’ kleuren. Alles
moet 100% goed zijn om te voldoen aan de kaderrichtlijn. Er worden 1500 parameters onderzocht. Als er

maar 1 niet voldoet dan is het ‘ rood’. Bij gemeentelijke overstorten geen zicht of het bij harde regenval

problemen geeft. Goed om daar een keer een apart gesprek over te hebben.

Tussen gemeenten veel verschillen hoe ze de riolering geregeld hebben. Bij sommige gemeentes komt de

overstort eerst in een aparte opvang en dan pas in het opperviaktewater. Sol heeft te maken met de
nieuwe richtlijn stedelijk afvalwater. We mogen niet rechtstreeks lozen op de Berkel, de Slinge, de

Schipbeek, de Baakse beek en de Boven Slinge. Daar komen waterzuiveringen op uit. Er zitten nog wel

medicijnresten en bestrijdingsmiddelen in. Die stoffen kunnen we er nog niet uithalen. 80% komt van



particulier gebruik. We zouden het graag bij de bron aanpakken via ozon behandeling, koolfilters en

natuurlijke Zuivering. Daarna pas lozen. Want impact op de waterkwaliteit is groot. We hebben de tijd tot

2027. PFAS komt er ook nog bij. Een van de grootse problemen. Goed om te blijven innoveren.

Watergangen moeten allemaal een 10 hebben om ‘groen’ te worden. Dat gaan we niet halen.

Hagenbeek en Heksenlaak
Hagenbeek

Veel discussie vanuit de vogelwerkgroep en vanuit Barchemse bewoners Hagenbeek.

t Er lopen twee dingen. Gebiedsproces en robuuste inrichting. Twee sporen, die met elkaar te maken
hebben. Bewoners Barchem hebben een brief geschreven. Zij maakten zich zorgen over effecten buiten het

gebied.
Het was niet handig dat WRIJ bij de vergunningaanvraag voor twee stuwen een tekening had bijgevoegd

van alle uit te voeren werken, incl. een derde stuw. Ten eerste zou dan bij vergunningverlening alles op de

tekening vergund worden, wat niet de bedoeling is. En ten tweede riep dit bij omwonden vragen op: Van een

derde stuw was toch nooit sprake? Een nieuwe aanvraag met een nieuwe tekening waarop alleen het

aangevraagde nodig is, is reeds doorgegeven. De aanvraag zelf was ook voor de gemeente Lochem een

verrassing. De zienswijzen procedure voor het projectplan Waterwet loopt immers nog. Is het dan wel handig

om al een vergunningaanvraag te doen? Vooral ook omdat het bekend is dat er nog veel “onrust” is over de

plannen. Dat blijkt ook uit de vele zienswijzen. Beter om te wachten met de aanvraag. We hebben dit ook
van tevoren niet goed met elkaar afgesproken.

ie ERERESis projectmanager. Moeten er met hem over hebben. ERBEEEY Aan de voorkant zijn door
burgers vragen gesteld, die niet aan hen zijn teruggekoppeld. Daarom dezelfde vragen later als

zienswijzen. es 3 oktober is de laatste dag van de zienswijzen.
5.1.2¢§ Over de 2 klepstuwen was een tekening van het complete plan meegestuurd. Had alleen voor de
twee stuwen moeten zijn. En de stukken waren nog niet compleet. Eén indiener van een zienswijze is ban

dat de minimale doorlaat van de stuw niet goed onderzocht is. En hij verwacht hogere stand van water a
zegt dat peilopzet via andere regels en procedures wordt geregeld. Nu is alleen de bouw van de stuwen aan
de orde, niet de operatieve werking ervan.

Pp 2-2e5 Ik verwacht dat de aanvraag van de omgevingsvergunning van de stuwen geen invioed heeft op de
andere dingen. 5-2-269 Maar de beleving is wel zo. Als projectplan waterwet klaar is, kun je de stuwen daar
op afstemmen. Is signaal: Kijk wel goed!

een Het gebied ligt dicht bij Stelkampsveld en veel landeigenaren hierbij betrokken. En de verbinding van
de twee gebieden als ecologische verbindingszone.

Het ligt in een gebied waar zoveel speelt. Daarover gezegd: “natura 2000 waardig”. Dat speelt ook

mee. De alarmen gaan aan.

PS -2-2¢4 Omgevingsmanagement is laatste jaren al veel groter geworden. Je ziet hoe gevoelig het ligt. 5-2-265
Je hebt een wettelijke en provinciale opgave. Je wilt als overheid in de omgeving aanwezig zijn en met

mensen in gesprek zijn. Door landelijke politiek ook op scherp gezet.
Ook mensen die net aan de rand liggen willen weten wat de impact is. Info avonden hoe groot moet

je uitnodigen? Zorgvuldigheid betrachten! Er was een hoge opkomst bij de info bijeenkomst van

WRIJ. Pittige discussie in de bestuursvergadering. Ging over vaststelling projectplan, of mensen genoeg
ehoord waren. Er is veel kou uit de lucht gehaald.

Sel Hagenbeek kan met een omgevingsvergunning af. De percelen die volgens provincie GNN moeten
worden (of al zijn) moeten een passende bestemming krijgen (Natuur). Maar dit gaat met de omgevingswet

anders. Bestemmingsplan procedures kunnen niet meer gevoerd worden, want te kort dag. Moet nog

gekeken worden hoe dit op te pakken.

Heksenlaak

Bij de Heksenlaak zijn de omwonenden goed meegenomen. Hier is de slag nog korter geweest.

Zorgvuldigheid is belangrijk. Met veel zienswijzen ben je niet geholpen.cee De insprekers zeiden: we
zullen ons loyaal opstellen. 5-2-26) Punt van discussie is een gedeelte van de Heksenlaak, wat de
bestemming natuur zou krijgen. De bestemming Bos vindt men prettiger. Dat is opgelost.

Heksenlaak nog niet bij de raad. Er komt een meningsvormende tafel met alleen raad. Was eerst

beeldvormende tafel waar ook WRIJ bij was. Gaat om bestemmingswijziging.
Het kan burgers allemaal duizelen. Er zijn zoveel processen bij een omgevingsvergunning. Ook al zijn

er nieuwsbrieven en info avonden en 1 op 1 gesprekken en participatiemogelijkheden. Maar dan nog is de
beleving heel anders. En omdat ze een poos niets horen.



Trajecten Berkel

Lochem-Almen

Traject Berkel Lochem-Almen en Borculo-Lochem. ERBES twee avonden hierover: 26 september en 2
oktober. We hebben al een informatieavond over de Berkel projecten gedaan. Maar nu geknipt in twee
avonden.

Borculo-Lochem

Borculo- Lochem betrof een avond waar WRIJ informatie gaf en open stond voor ideeén van omwonenden.
Nog niet zo ver mee als met traject Almen - Lochem. Wijziging bestemmingsplan Almen — Lochem komt in
de raad.

Er is een rechtszaak geweest. Inmiddels afgerond. Je hebt peilbesluiten op de Berkel. Die komen
oorspronkelijk vanuit de inlaat vanuit het Twente kanaal. Het peilbesluit is niet helemaal geschikt vanwege

waterpeil. Dat is ter discussie gekomen bij aanpassing van het peilbesluit tussen Almen en Warken. Daar zat
een omissie, maar dat is klaar. Zodra de veranderingen van de Berkel rond zijn, ook het Peilbesluit

aanpassen op ander tracé.

Het staat in het projectplan waterwet. Plausibel dat door het vele leeswerk mensen het niet allemaal
snappen of lezen.

De Vogelwerkgroep heeft een brief geschreven. Hebben fors ingezet. Met uitgekomen.

We nemen het idee van hen mee. Er komt een proces hoe we dat principe gaan uitwerken. Moeraszone

gaat uitgebreid worden. We willen duidelijk hebben hoe we aan de moeraszone gestalte geven.

Morgenavond 26 september is er een inloopavond Berkel Borculo Lochem in Geesteren, | EI
gaat hier naartoe.

Woningbouw Lochem-Oost

5-1-2 9 Lochem-Oost is als locatie voor woningbouw vastgesteld. Plan ligt langs de Berkel. Gemeente betrekt
het waterschap nauw in het proces. Er zit ook een stuk laag gebied in. azcl Het waterschap wil ter
plaatse ook een ecologische stapsteen realiseren. Dit wordt meegenomen in de planvorming van Lochem-
Oost, in samenspraak met WRIJ.

Landgoederen

Over Landgoed Dorth kritische vragen van omwonenden gehad over aanpak droogte. Het overleg met

Natuurmonumenten heeft omwonenden goed gedaan. frtae[sttel 5.20 | coérdinator natuurbeheer in de
Graafschap van Natuurmonumenten, heeft hen bijgepraat. Waterschap heeft voorrang gegeven aan

landgoederenzone Baakse beek. Binnenkort komt het waterschap met een project startup voor

Dorth. Daarover met Natuurmonumenten wat sessies gehouden. Intern is er een projectleider op gezet. Zit

ook in de projecten folio van 2-22] Daar gaan we mee starten.
5-2-2¢) Alsje structureel wil oplossen dan een veel groter gebied nodig. EERE: Nu alleen nog maatregelen
rondom Dorth ter verkorting van de duur van verdroging in de zomer. Dus nog niet structureel. Daar moet

gekeken worden naar maatregelen in een groter deel van het stroomgebied. Voor Ampsen en Verwolde zijn

eerder al wel dingen gedaan. In de Dortherbeek tot voorbij Verwolde zit voldoende water, maar daarna
verder westelijk) droogt ie op. En dan moeilijk om het in Dorth te krijgen.

P|Aangeven waar we op korte termijn een slag kunnen maken.
Kunstwerken

Landbouwbrug

Landbouwbrug over de Berkel, daar is de Watervergunning voor aangevraagd. Er komt een ecologisch

compensatieplan. Concept ligt ter goedkeuring voor bij WRIJ.

a Van belang is dat we kijken naar het rondje Almen. Stichting Oude en nieuwe Gasthuis moet haar
verplichting t.a.v. de realisatie van de wandelroutes nakomen. Zij staan aan de lat. ERRES heett binnenkort
met hen een gesprek en kaart dit aan. De verplichting bestaat eruit dat tussen stuw Besselink en waar de

brug moet komen een wandelpad langs de steilrand wordt aangelegd, op ruime afstand van de noordelijke

oever. Afsluiten van dit deel van de noordelijke oever is ook de wens van de

Vogelwerkgroep. 5-2-20§ neerleggen waar het hoort, zeiden we.
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